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Saksgang 
Utvalg Møtedato 
BYDELSUTVIKLINGSKOMITEEN 14.11.2007 
BYDELSUTVALGET 22.11.2007 
 
Rullering av kommuneplan for idrett og friluftsliv 2005-2008, Oslo 
kommune. Høringssak. 
 
Sammendrag: 
 
Det fremmes forslag til uttalelse vedrørende rullering av ”Kommunedelplan for idrett og 
friluftsliv 2005 – 2008”. 
 
Den lokale prosessen fram til politisk behandling har vært todelt, en for friluftsliv & 
rekreasjon og en for idrett, men behandles sammen i dette saksdokument. 
 
Det fremmes 5 prioriterte saker innen friluftsliv & rekreasjon. Innen idretten er utbyggingen 
av Voldsløkka viktigst – her henvises til egen sak og vedtak om denne. Dessuten gjentas to 
tidligere prioriterte saker. 
 
Bakgrunn for saken: 
 
”Kommunedelplan for idrett og friluftsliv 2005 – 2008” ble vedtatt av Bystyret i sak 85/2005 
i møte 16.03. 2005. For å følge opp og ivareta vedtatte plan blir det hvert år foretatt en 
forenklet rullering av planen. Friluftslivets og Idrettens samarbeidsutvalg, bydeler og andre 
med interesse innen friluftsliv, idrett og fysisk aktivitet inviteres til å komme med innspill till 
rulleringen.  
 
Dette er samtidig en del av prosessen for utarbeidelse av ”Kommunal plan for idrett og 
friluftsliv 2009 -2020 som kommer på høring i 2008, inneholdende én sektorplan for 
friluftsliv og én for idrett. 
 
Rulleringen er knyttet til innmeldte forslag til nye prosjekter og omfatter således ikke 
endringer i tekstdelen. Formålet er å kartlegge nye behov for investeringer til nærmiljø-
anlegg, nyetablering og rehabilitering av idrettsanlegg. Likeledes å registrere status for 
tidligere prosjekter og eventuelle endringer i prioriteringer og prosjektforslag. 
 
Bydelsutvalget har tidligere behandlet flere saker som er relevante i sammenhengen. 
 
Her refereres til tre saker:  
1. BU-sak 04/87 ”Høringsuttalelse Kommunedelplan for anlegg og områder for friluftsliv 
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2005 – 2008” 
2. BU-sak 06/81 ”Høringssak – rullering av kommuneplan for idrett 2005-2008, Oslo 
kommune” (vedlagt) 
3. BU-sak 07/39 ”Forslag til enkel områdeplan – Voldsløkka” 
 
Saksframstilling: 
 
Prosessen fram til politisk behandling har vært todelt, en for friluftsliv & rekreasjon og en for 
idrett. 
 
Friluftslivets samarbeidutvalg i Bydel Sagene samlet i møte 15.10.2007 vedtok følgende 
revidering og prioriterning: 
 
Prioritert liste 

1. Opparbeiding turvei langs Akerselvas vestre bredd fra Bentsebrua til Treschows bru 
2. Etablering av badeplass samt rensing av elv ved Myraløkka/Myrens verksted 
3. Videreføring av ”grønn rute” østover fra Uelandsgate, ledd i etablering av ”tur-

ringvei” fra Majorstuen til Sinsen og videre østover, turvei B9. Inkludert bygging av 
”Jerusalem” bru over Akerselva, turvei A3 

4. Åpning av bekk, Akersbekken, i Iladalen og utvikling av nytt nærmiljøanlegg som 
skal gjenskape historikken om Iladalen og Nors isdam. 

5. Historisk skilting (infotavler) langs elvene og turveiene. 
 
Uprioritert liste (nummerering er kun til identifiseringsbruk) 

6. Sikring og nybygging av turveinett i områdene Bjølsen, Nydalen og Storo. 
7. Skiløypetrasé fra bydelen til Nordmarka. 
8. Opparbeiding av turveier/grøntstruktur i planlagte boligområder Akerselva øst fra 

Treschows bru og nordover. 
9. Opprusting av eksisterende turveistier. 
10. Utvikling av natursti med vegetasjonskart. 
11. Etablering av ”hundremeter-skoger” i parkene. 
12. Utendørs klatrevegg Myrenområdet. 
13. Støyvoll med lekefunksjon mot Uelandsgt./Kierschowsgt 
14. Tilbakeføring av barneparker til parkformål. 
15. Rehabilitering av trapper og turveier i Iladalen. 
16. Store nye prosjekter forberedes på Voldsløkka. Som del av uteområder og 

aktivitetsområder bør man etablere vannløp / vannspeil, som historisk kan vise til 
eldre bekkeløp i området, som Tåsenbekken. 

 
Idrettens samarbeidsutvalg har det siste året hatt anleggsituasjonen under kontinuerlig 
oppmerksomhet på grunn av Voldsløkka-planene. Disse planene er idrettens viktigste 
anliggende og refererer  i denne saken til vedtak gjort av Bydelsutvalget 24. mai 2007: 
 

1. Bydel Sagene støtter alternativ C i forslag til enkel områdeplan for 
Voldsløkka. Dette alternativet er det eneste som sikrer viktige elementer i 
området, herunder ”Grønn rute”, og må følgelig legges til grunn for videre 
prosjekteringen av området. 

2. Bydelen mener at deler av uterområdene til de foreslåtte barnehagene i 
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Stavangergata 40-42 (Margarinfabrikken) og Uelands gate 85 (Heidenreich-
tomten) stripereguleres til uteområde for barnehage kombinert med 
friluftsformål for å sikre allmennhetens tilgang, samt dels avhjelpe krav til 
erstatningsareal. 

3. Parkering bør i størst mulig grad søkes anordnet under terreng. Utbygging av 
underjordisk parkeringsanlegg bør søkes realisert i samarbeid med 
nærliggende boligsameier, borettslag, kommersielle interesser og relevante 
kommunale etater, og bør åpne for at brukerne får anledning til å velge hhv 
kjøp av fast plass eller leie av plass. Ved alle løsninger skal det etableres 
alternativer som minimerer biltrafikken i området. 

4. Bydel Sagene mener Oslo kommune skal, i samarbeid med eier av 
Uelandsgate 85 (Heidenreich-tomta), utvikle tomta med tanke på en helhetlig 
forvaltning og utvikling av Voldsløkka. Dersom dette ikke lar seg gjøre, bør 
tomta erverves av kommunen med tanke på samme formål. 

 
Idrettens samarbeidsutvalg framfører dessuten et tidligere forslag om utredning av et 
akebakke/ski-lekanlegg i Torshovdalen, vedtatt av bydelsutvalget i sak 06/91. 
 
Dessuten foreslås et nytt punkt om nødvendigheten av en opprustning av grusbanen mellom 
Bjølsen skole og Bjølsenparken. 
 
Økonomiske, organisatoriske og miljørelaterte konsekvenser: 
 
 
Forslag til vedtak: 
Bydelutvalget prioriterer følgende forslag i handlingsprogrammet i ”Kommunedelplan for 
idrett og friluftsliv 2005 - 2008”:  
 
Gjeldende rekreasjon og friluftsliv: 
 
Prioriterte forslag: 
1. Opparbeiding turvei langs Akerselvas vestre bredd fra Bentsebrua til Treschows bru 
2. Etablering av badeplass samt rensing av elv ved Myraløkka/Myrens verksted 
3. Videreføring av ”grønn rute” østover fra Uelandsgate, ledd i etablering av ”tur-ringvei” 

fra Majorstuen til Sinsen og videre østover, turvei B9. Inkludert bygging av ”Jerusalem” 
bru over Akerselva, turvei A3 

4. Åpning av bekk, Akersbekken, i Iladalen og utvikling av nytt nærmiljøanlegg som skal 
gjenskape historikken om Iladalen og Nors isdam. 

5. Historisk skilting (infotavler) langs elvene og turveiene. 
 

Uprioriterte forslag: 
• Sikring og nybygging av turveinett i områdene Bjølsen, Nydalen og Storo. 
• Skiløypetrasé fra bydelen til Nordmarka. 
• Opparbeiding av turveier/grøntstruktur i planlagte boligområder Akerselva øst fra 

Treschows bru og nordover. 
• Opprusting av eksisterende turveistier. 
• Utvikling av natursti med vegetasjonskart. 

 4



 
 

• Etablering av ”hundremeter-skoger” i parkene. 
• Utendørs klatrevegg Myrenområdet. 
• Støyvoll med lekefunksjon mot Uelandsgt./Kierschowsgt 
• Tilbakeføring av barneparker til parkformål. 
• Rehabilitering av trapper og turveier i Iladalen. 
• Store nye prosjekter forberedes på Voldsløkka. Som del av uteområder og 

aktivitetsområder bør man etablere vannløp / vannspeil, som historisk kan vise til 
eldre bekkeløp i området, som Tåsenbekken. 

 
Gjeldende idrett: 
 

1. 1. Gjentakelse av Bydelsutvalget 24. mai 2007 vedtak vedrørende planene for 
utbygging av Voldsløkka: 
 

• Bydel Sagene støtter alternativ C i forslag til enkel områdeplan for Voldsløkka. Dette 
alternativet er det eneste som sikrer viktige elementer i området, herunder ”Grønn 
rute”, og må følgelig legges til grunn for videre prosjekteringen av området. 

• Bydelen mener at deler av uterområdene til de foreslåtte barnehagene i Stavangergata 
40-42 (Margarinfabrikken) og Uelands gate 85 (Heidenreich-tomten) stripereguleres 
til uteområde for barnehage kombinert med friluftsformål for å sikre allmennhetens 
tilgang, samt dels avhjelpe krav til erstatningsareal. 

• Parkering bør i størst mulig grad søkes anordnet under terreng. Utbygging av 
underjordisk parkeringsanlegg bør søkes realisert i samarbeid med nærliggende 
boligsameier, borettslag, kommersielle interesser og relevante kommunale etater, og 
bør åpne for at brukerne får anledning til å velge hhv kjøp av fast plass eller leie av 
plass. Ved alle løsninger skal det etableres alternativer som minimerer biltrafikken i 
området. 

• Bydel Sagene mener Oslo kommune skal, i samarbeid med eier av Uelandsgate 85 
(Heidenreich-tomta), utvikle tomta med tanke på en helhetlig forvaltning og utvikling 
av Voldsløkka. Dersom dette ikke lar seg gjøre, bør tomta erverves av kommunen 
med tanke på samme formål. 

 
2. Det bør prioriteres midler for en utredning av mulighetene for å etablere et ake- og 

skileikanlegg i Torshovdalen. En beregning av byggekostnadene må være en del av 
utredningen.”  

 
3. Det foreslås en opprustning av grusbanen mellom Bjølsen skole og Bjølsenparken. 

 
 
 
 
 
 
BYDEL SAGENE 
 
 
 
Knut Egger 
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bydelsdirektør 
 
Trykte vedlegg: 
 

1. ”Kommunal plan for idrett og friluftsliv 2009 – 2020. Invitasjon til å komme med 
innspill” - Brev fra Oslo Kommune, Friluftsetaten, Miljø og planavdelingen. Datert 
22. juni 2007 

2. ”Kommunal plan for idrett og friluftsliv – sektorplan for friluftsliv” - Brev fra Oslo 
Kommune, Friluftsetaten, Miljø og planavdelingen 27. juni 2007 

3. ”Kommunal plan for idrett og friluftsliv 2009 – 2020. Invitasjon til å komme med 
innspill - idrett” - Brev fra Oslo Kommune, Kultur- og idrettsetaten, avdeling Idrett 
og bad. Datert 11. juli 2007 

4. Referat fra møte Friluftslivets samarbeidutvalg (FSU), Bydel Sagene 15.10.2007  
5. BU-sak 04/87 ”Høringsuttalelse Kommunedelplan for anlegg og områder for 

friluftsliv 2005 – 2008” 
6. BU-sak 06/81 ”Høringssak – rullering av kommuneplan for idrett 2005-2008, Oslo 

kommune” 
7. BU-sak 07/39 ”Forslag til enkel områdeplan – Voldsløkka” 
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Handlingsprogram K-delplan friluftsliv bydel 3 Sagene, revidert av FSU 
Sagene 15.10 2007 
 
Prioritert liste 
Dato: Nummer: Avsender: Gjelder (Bydel/område): Stikkord: 
15.10 001/07 OOF v/ Frithjof 

Funder, Bydel 

Sagene, FSU 

Sagene 

B 03/Akerselva Opparbeiding turvei langs A
bredd fra Bentsebrua til Tre

15.10 002/07 Bydel Sagene, 

FSU Sagene 

B 03 Etablering av badeplass sam
ved Myraløkka/Myrens ver

15.10 003/07 Bydel Sagene, 

FSU Sagene 

B 03 Videreføring av ”grønn rute
Uelandsgate, ledd i etableri
fra Majorstuen til Sinsen og
turvei B9. Inkludert byggin
bru over Akerselva, turvei A

15.10 004/07 Bydel Sagene, 

FSU Sagene 

B 03 Åpning av bekk, Akersbekk
utvikling av nytt nærmiljøa
gjenskape historikken om Il
isdam. 

15.10 005/07 Bydel Sagene, 

FSU Sagene 

B 03 Historisk skilting (infotavle
turveiene 

 
Ikke prioriterte punkter 
30.08 006/07 Bydel Sagene B 03 Sikring og nybygging av tu

Bjølsen, Nydalen og Storo.
30.08 007/07 Bydel Sagene B 03/B 08/Nordmarka Skiløypetrasé fra bydelen ti

30.08 008/07 Bydel Sagene B 03 Opparbeiding av turveier/gr
planlagte boligområder Ake
Reschows bru og nordover.

30.08 009/07 Bydel Sagene B 03 Opprusting av eksisterende 

30.08 001/07 Bydel Sagene B 03 Utvikling av natursti med v

30.08 011/07 Bydel Sagene B 03 Etablering av ”hundremeter

30.08 012/07 Bydel Sagene B 03/Myren verksted. Utendørs klatrevegg Myren

30.08 013/07 Bydel Sagene B 03 Støyvoll med lekefunksjon 
Uelandsgt./Kierschowsgt 

30.08 014/07 Bydel Sagene B 03 Tilbakeføring av barnepark

30.08 015/07 Bydel Sagene B 03/Iladalen. Rehabilitering av trapper og
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07.09 016/07 Oslo Elveforum B 03/Voldsløkka Store nye prosjekter forbere
Som del av uteområder og a
bør man etablere vannløp/v
historisk kan vise til eldre b
som Tåsenbekken. 
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Saksframlegg 
 
 Dato:  02.10.2006 
Saksmappe: Saksbeh:  Arkivkode: 
02/1147 Morten Nordlie, 23 47 40 67  119 
 
Saksgang 
Utvalg Møtedato 
BYDELSUTVIKLINGSKOMITEEN 18.10.2006 
BYDELSUTVALGET 26.10.2006 
 
Høringssak - rullering av kommuneplan for idrett 2005-2008, Oslo 
kommune 
 
1. Sammendrag. 
 
”Kommunedelplan for idrett 2005 – 2008” ble vedtatt av Bystyret i sak 85/2005 i møte 
16.03. 2005. 
For å følge opp og ivareta vedtatte plan blir det nå foretatt en forenklet rullering av planen. 
Organisasjoner, Idrettens samarbeidsutvalg, bydeler og andre med interesse innen idrett og 
fysisk aktivitet inviteres til å komme med innspill till rulleringen. 
  
Rulleringen er kun knyttet til innmeldte forslag til nye prosjekter og omfatter således ikke 
endringer i tekstdelen. Målet er å kartlegge nye behov for investeringer til nærmiljøanlegg, 
nyetabler og rehabilitering av idrettsanlegg. Likeledes å registrere eventuelle endringer i 
prioriteringer og prosjektforslag. 
 
Idrettens samarbeidsutvalg foretok en rullering av de registrerte forslagene innenfor bydel 
Sagene. De lokale lagene ønsker en prioritering av akebakke/skilekanlegg i Torshovdalen. 
Dernest er de bekymret for hva som skjer i forhold til oppfølging av Bystyrets vedtak av 23. 
mai om bevaring og utvikling av Voldsløkka som idretts- og rekreasjonsområde. 
Bydelen er av den oppfatning at arbeidet med å følge opp bystyrevedtaket om 
videreutvikling av Voldsløkka må gis høyeste prioritet. 
 
Bydelen deler idrettslagenes bekymring for utviklingen av Voldsløkka. I hovedsak knyttes 
kommentarene til rulleringen av kommunedelplanen for idrett, opp i mot de øvrige innmeldte 
reguleringsplanene for området. Slik vi ser det bør det etableres en samlende, koordinerende 
og helhetlig ledelse for utviklingen av Voldsløkka.  
 
2. Saksframstilling. 
 
I sitt oversendelsesbrev blir høringsinnstansene bedt om å ta stilling til følgende: 
 

• Er prioriteringene som ble vedtatt i kommunedelplanen fortsatt gjeldende? 
• Er det prosjekter som ikke anses som aktuelle og dermed skal tas ut av listene? 
• Har dere nye prosjekter å melde inn til kommunedelplanen?  
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Den vedtatte kommunedelplanens aktuelle planer og prioriteringer av idrettsanlegg i bydelen 
følger vedlagt. Av totalt 11 forslag, er det 10 som knytter seg til utviklingen av Voldsløkka. I 
så måte er det naturlig å rette fokus mot området og de foreslåtte tiltakene der. 
 
2.1 Voldsløkka. 
 
I forbindelse med behandlingen av budsjettet for 2005, fattet bystyret følgende vedtak:  
 S. 10 – Voldsløkka  
            Byrådet bes legge frem sak om idrettsvirksomheten på Voldsløkka herunder bygging  
            av ny hall for skateboard. 
 
Kultur- og idrettsetaten fikk oppdraget med å utrede saken. I dette arbeidet ble både 
idrettskretsen, lokale idrettslag, skater og bydelen trukket med i en arbeidsgruppe. 
 
Kultur – og idrettsetatens notaer ”Bane for landhockey” og ” Plan for idrettsaktiviteten på 
Voldsløkka ” ble behandlet av Bydelsutvalget i sak 05/100.  
Et enstemmig bydelsutvalg tok planene til orientering og føyde til et punkt nr. 2 – ”  
”Bydelsutvalget vil understreke viktigheten av at bydelens barn og unge sikres adgang til 
bruk av hallen og de øvrige anleggene.”  
 
Denne utredningen ligger til grunn for Byrådsak 56/ 06- Forvaltning og utvikling av 
Voldsløkka. Bystyret behandlet saken i møte den 23. mai 2006 i sak 192.  
  
Byrådssaken ble tatt til orientering og innebærer at bygging av skatehall for rullebrett og stor 
idrettshall i regi av bedriftsiderettskretsen forutsatt at hallene kan finansieres. 
Bystyret vedtok også et tilleggsforslag om å vurdere andre reguleringsformål som barnehage 
og friområde på hele eller deler av ” Heidenreich-tomta” i den varslede reguleringsplanen.  
 
2.2 Andre planinitiativ på Voldsløkka. 
 
Foruten det nevnte planinitiativet fra Skanska vedrørende ”Heidenreich- tomta”, er 
bydelsutvalget/bydelsutviklingskomiteen gjort kjent med Vann – og avløpsetatens planer for 
en ny vanntunnel fra Oset til Voldsløkka. Hvor det skisseres en uttransportering av ca 
180 000 m3 utsprengt masse og en riggplass på størrelse med en fotballbane. 
Anleggsperioden er ikke estimert.( BYK – møte 23.08.2006) . 
 
Bydelsutvalget har også støttet  planene for Stavangergata 40 – 42 (Margarinfabrikken) om å 
etablere en 25 – 30 avdelings barnehage på området.  
 
I forbindelse med arbeidet rundt de ulike planinitiativene, har bydelsadministrasjonen forsøkt 
å undersøke framdriften i arbeidet med oppfølging av bystyrevedtaket av 23. mai om 
utviklingen av Voldsløkka, uten at det har lykkes oss. Administrasjonen vil derfor rette en 
henvendelse til byrådet og etterspørre status i saken. 
 
Når tre kommunale virksomheter (Omsorgsbygg, Kultur- og idrettsetaten  og Vann- og 
avløpsetaten) og en privat aktør fremmer planer for det samme området bør dette fremtvinge 
en helhetlig behandling av planene. 
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Bydelen savner en koordinerende instans for oppfølging og en helhetlig vurdering av de 
planinitiativ som er fremmet for området. Med så mange planinitiativ med tildels 
motstridende og overlappende interesser og aktiviteter er det av avgjørende betydning for et 
vellykket resultat at planene samkjøres. 
Et eksempel kan være at både Skanska (Heidenreich- tomta), Bedriftsidrettskretsen 
(flerbrukshallen) og Omsorgsbygg (Margarinfabrikken) har planer og ønsker eller ideer for 
barnehager på området. 
 
Bydelen er bekymret for at en fragmentert og sektorisert utvikling av Voldsløkka, kan føre til 
at områdets kvaliteter og store verdi som idretts- og rekreasjonsområde blir skadelidende. Av 
den grunn må arbeidet med oppfølging av bystyrevedtaket i sak 192 – om forvaltning og 
utvikling av Voldsløkka gis en snarlig prioritet. 
 
2.2 Private forslag. 
 
Av oversikten følger det at det er fremmet private forslag om en tennishall og en golfbane på 
Voldsløkka. Ingen av disse forslagene er i tråd med de føringer som ligger i utviklingen og 
forvaltningen av Voldsløkka, slik den er vedtatt av bystyret den 23. Mai. 
Verken på lokalt eller sentralt nivå gir Osloidretten støtte til disse forslagene.  
Bydelen mener forslagene om tennishall og golfbane på Voldsløkka bør tas av listen for 
prioriterte anlegg. 
 
2.3 Nærmiljøanlegg. 
 
Torshov Bob Team og Torshov Skeleton Klubb har i mange år arbeidet for å få etablert et 
ake- og skilekanlegg i Torshovdalen. Både bydelen og idrettens samarbeidsutvalg har 
tidligere gitt støtte til disse planene. 
 
Bydel Sagene ønsker at det prioriteres midler til en utredning av mulighetene for å etablere et 
ake- og skilekanlegg i Torshovdalene og kostnadene som knytter seg til byggingen av et slikt 
anlegg. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
 
 

1. Bystyrets vedtak i sak 192 av 23.05.2006,- om forvaltning og utvikling av  
      Voldsløkka må gis en snarlig prioritet. 
 
2. Med tre kommunale og et privat planinitiativ på Voldsløkkaområdet, med til dels 

motstridende og overlappende interesser, må det snarest mulig sikres en helhetlig 
og koordinert ledelse av forvaltningen og utviklingen av området.  

 
3. Bydel Sagene må sikres deltakelse i styringen av utviklingen av Voldsløkka. 

 
4. De private forslagene om tennishall og golfbane på Voldsløkka tas av listen for 

prioriterte anlegg. 
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5. Det bør prioriteres midler for en utredning av mulighetene for å etablere et ake- 
og skilekanlegg i Torshovdalen. En beregning av byggekostnadene må være en 
del av utreningen. 

 
 
 
 

BYDEL SAGENE 
 
 
Knut Egger  
Bydelsdirektør 
 
Vedlegg:  KDP  for idrett 2005 – 2008 – forslag Bydel Sagene 
                 Bystyrevedtak Byrådsak 56/06 – sak 192- Forvaltning og utvikling av Voldsløkka 
                 Brev fra Kultur- og idrettsetaten til høringsinnsansene. 
       Referat fra møte i Idrettens Samarbeidsutvalg i Bydel Sagene – 26.09. 2006.  
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Saksframlegg 
 
 Dato:  04.05.2007 
Saksmappe: Saksbeh:  Arkivkode: 
2003/547 Cato Johansen, 234 74068  512.1 
 
Saksgang 
Utvalg Møtedato 
BYDELSUTVIKLINGSKOMITEEN 16.05.2007 
BYDELSUTVALGET 24.05.2007 
 
FORSLAG TIL ENKEL OMRÅDEPLAN - VOLDSLØKKA 
 
Bakgrunn for saken: 
Bydel Sagene henvendte seg til Byrådsavdeling for næring og kultur den 28.09.2006 og 
uttrykte bekymring for de mange ulike tiltakene som har blitt varslet i den senere tid, og 
konsekvensen den manglende koordineringen ville ha både for disponeringen av området og 
for bruken av området under anleggsperiodene. Det ble vist til Byrådssak 56/06, 
”Forvaltning og utvikling av Voldsløkka”. Tiltakene var igangsatt av flere ulike kommunale 
virksomheter, samt en privat aktør. Bydelen mente at en koordinering av disse arbeidene var 
nødvendig for å sikre en rasjonell utnyttelse av Voldsløkka. Byrådsavdelingen svarte positivt 
på henvendelsen, og ga Kultur- og idrettsetaten i oppgave å sette ned en koordineringsgruppe 
bestående av forslagsstillere, interessegrupper og andre involverte. Bydelsadministrasjonen 
har også vært representert på disse møtene. 
 
Koordineringsgruppen har hatt jevnlige møter utover vinteren og våren 2006/2007, og 
arbeidet har bestått i å vurdere konkrete plasseringer av de ulike tiltakene på en mest mulig 
hensiktsmessig måte. Dette arbeidet er gjort med bistand fra arkitektkontoret Sletvold 
Arkitekter AS. Arbeidet avdekket både motstridende og samsvarende interesser, og det er 
bydelsadministrasjonens oppfatning at koordineringsgruppen har fungert meget godt etter 
hensikten. I tillegg har det vært møter mellom aktører som har sett muligheter for samarbeid 
i sine prosjekter. 
 
Saksframstilling: 
Arbeidet har resultert i et høringsutkast hvor det presenteres 3 alternativer til enkel 
områdeplan for Voldsløkka. Bakgrunnen for en slik områdeplan er at de ulike prosjektene 
har svært ulik status når det gjelder fremdrift og finansiering, slik at det er nødvendig med en 
grov koordineringsplan som kan muliggjøre at enkelte av prosjektene kan komme i gang så 
raskt som mulig uavhengig av de andre. 
 
I to av alternativene er ikke den såkalte ”Heidenreich-tomten” (Uelands gate 85) medregnet i 
disponeringen. Denne eiendommen byr på spesielle utfordringer da det er den eneste tomten 
på Voldsløkka/Bjølsenfeltet som er i privat eie. I henhold til bystyrets vedtak i byrådssak 
56/06 var det derimot nødvendig å utarbeide et 3. alternativ som viser bruken av denne 
tomten. Dette alternativet er også delvis et resultat av et initiativ fra grunneier, Skanska Bolig 
AS. 
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Vedlagt denne saken følger Kultur- og idrettsetatens forslag, og det vises til denne når det 
gjelder nærmere beskrivelse av bakgrunn og de tre alternativene. 
 
Ved å inkludere Heidenreich-tomten, hvor det foreslås bruk av verneverdig bygg til 
barnehage og eksisterende hall til to spilleflater for bedriftsidretten samt et nybygg delvis 
under terreng med nok en spilleflate, frigjøres området som i de to andre alternativene 
foreslås som ny trippelhall. Det muliggjør også flytting av skatehallen ned mot 
Stavangergata. Dette hindrer en fullstendig gjenbygging av området, og viderefører det 
overordnete grøntdraget fra kolonihagene mot den åpne sletten på Voldsløkka. Å samle 
nybyggene langs Stavangergata, med en fotballstadion i krysset Stavangergata/Uelands gate 
er et bedre byformmessig grep enn å etablere bygg midt inne på selve Voldsløkka, slik den 
opprinnelige plasseringen av skatehallen var tenkt. Landhockeybanen vil i tillegg være 
minimalt synlig i landskapet, og vil kunne hindre en innebygging av Voldsløkka langs 
Stavangergata. 
 
I alternativ c åpner det seg en mulighet for å istandsette tennisbanene, som i de andre 
alternativene må fjernes. Administrasjonen er på dette tidspunkt noe usikker på om dette er 
ønskelig, eller om det hadde vært bedre å etablere dette området som et rent grøntområde, 
med muligheter for bruk av de to store barnehagene som foreslås i nærheten. Dette er 
derimot en diskusjon som kan avklares uavhengig av denne områdeplanen. Alternativ C er 
det eneste alternativet hvor viktige elementer blir ivaretatt, herunder hensynet til ”Grønn 
rute”, som i de andre alternativene vanskelig vil kunne gjennomføres. 
 
Alternativ a og c opererer med parkeringsløsninger på terreng i kombinasjon med noe 
parkering under terreng, mens alternativ b i større grad samler parkeringen under terreng. 
Det er bydelsadministrasjonens oppfatning at parkering i størst mulig grad bør anordnes 
under terreng. Tiltakene på Voldsløkka er av en art som potensielt kan generere mye 
biltrafikk, spesielt barnehagene og matchbanen. Det bør oppfordres til at det søkes løsninger 
som minimerer ulempene av biltrafikk. 
 
Bydelsadministrasjonen mener at deler av uteområdene til barnehagene bør stripereguleres 
og dermed sikre allmennheten tilgang til disse utenom barnehagenes åpningstid. Pr. dags 
dato er det fortsatt ingen god vurdering av erstatningsareal for de deler av området som blir 
omregulert fra friområde til byggeområde. Striperegulering er ingen fullgod erstatning, men 
kan være akseptabel med tanke på den kvalitetshevingen som Voldsløkka vil være gjenstand 
for når prosjektene er ferdigstilt. Det er også bydelsadminstrasjonens oppfatning at 
kommunal overtagelse av Heidenreich-tomten vil være det mest fordelaktige, selv om driften 
av og/eller i bygningsmassen på eiendommen kan overlates til private. Dette vil gjøre 
Voldsløkka ”hel” og sikre en fremtidig utnyttelse av Voldsløkka som et helhetlig område for 
utvikling av idrettsformål og andre allmennyttige formål.  
 
Alternativene viser etter bydelsadministrasjonens mening den helt klare fordelen av at 
Heidenreich-tomten inkluderes i den helhetlige løsningen for Voldsløkka.  
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Forslag til vedtak: 
1. Bydel Sagene støtter alternativ C i forslag til enkel områdeplan for Voldsløkka. Dette 

alternativet er det eneste som sikrer viktige elementer i området, herunder ”Grønn rute”, 
og må følgelig legges til grunn for videre prosjekteringen av området. 

2. Bydelen mener at deler av uterområdene til de foreslåtte barnehagene i Stavangergata 40-
42 (Margarinfabrikken) og Uelands gate 85 (Heidenreich-tomten) stripereguleres til 
uteområde for barnehage kombinert med friluftsformål for å sikre allmennhetens tilgang, 
samt dels avhjelpe krav til erstatningsareal. 

3. Parkering bør i størst mulig grad søkes anordnet under terreng. Det anmodes om at det 
vurderes løsninger ved alle prosjekter som minimerer biltrafikken i området. 

4. Bydel Sagene mener at Uelands gate 85 (”Heidenreich-tomten”) bør erverves av 
kommunen med tanke på en helhetlig forvaltning og utvikling av Voldsløkka. 

 
 
 
 
BYDEL SAGENE 
 
 
 
Knut Egger 
bydelsdirektør 
 
 
Trykte vedlegg: 
- Høringsutkast – Utvikling av Voldsløkka (forslag til enkel områdeplan) 
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Saksframlegg 
 
 Dato:  31.10.2007 
Saksmappe: Saksbeh:  Arkivkode: 
2007/173 Cato Johansen, 234 74068  617.0 
 
Saksgang 
Utvalg Møtedato 
BYDELSUTVALGET 22.11.2007 
BYDELSUTVIKLINGSKOMITEEN 14.11.2007 
 
INITIERING AV PRØVEPROSJEKT - UTVIDETE 
PARKERINGSRETTIGHETER FOR FUNKSJONSHEMMEDE 
 
Bakgrunn for saken: 
Saken fremmes som initiativ fra Norges Handikapforbund Sagene ved Kjell Arnulf Mikalsen 
og medlem av bydelsutvalget, Reza Rezaee. 
 
Saksframstilling: 
Vedlagt følger brev fra Kjell Arnulf Mikalsen, styremedlem av NHF Sagene. I brevet ytres et 
ønske om bydelsutvalgets støtte til igangsetting av et prøveprosjekt for utvidete 
parkeringsrettigheter for bevegelseshemmede. Prøveprosjektets hensikt vil å være tillate 
funksjonshemmede med parkeringsdispensasjon anledning til å parkere under skilt 372 – 
”Parkering forbudt”. Det understrekes at dette kun skal gjelde for steder hvor det ikke 
medfører vesentlig ulempe eller fare. Begrunnelsen for tiltaket er å lette hverdagen til 
funksjonshemmede som er avhengig av bil som teknisk hjelpemiddel i sine daglige gjøremål. 
Det vises til at dette er en ordning som er gjennomført i andre europeiske land som Sverige, 
Storbritannia, Nederland og Tyskland. 
 
Bydelsadministrasjonen har ingen innvendinger mot et slikt prøveprosjekt. Det vises til at det 
i senere tid er igangsatt et prøveprosjekt for beboerparkering i regi av Trafikketaten etter 
bestilling fra byrådet. Trafikketaten er derfor en naturlig prosjekteier, men bestillingen må 
altså komme fra byrådet. Det anbefales derfor at det utarbeides en forespørsel til 
Byrådsavdeling for miljø og samferdsel som et initiativ fra NHF Sagene og bydelsutvalget i 
Sagene. 
 
 
Forslag til vedtak: 

1. Bydelsutvalget støtter NHF Sagene i deres initiativ om et prøveprosjekt for utvidete 
parkeringsrettigheter for bevegelseshemmede. 

2. Bydelsutvalget ber om at bydelsadministrasjonen utarbeider en henvendelse til 
Byrådsavdeling for miljø og samferdsel, og ber om at det startes opp et prøveprosjekt 
i regi av Trafikketaten. 
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BYDEL SAGENE 
 
 
 
Knut Egger 
bydelsdirektør 
 
Trykte vedlegg: 
- Brev med vedlegg fra NHF Sagene v/Kjell Arnulf Mikalsen 
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Saksframlegg 
 
 Dato:  26.10.2007 
Saksmappe: Saksbeh:  Arkivkode: 
2003/428 Cato Johansen, 234 74068  512.0 
 
Saksgang 
Utvalg Møtedato 
BYDELSUTVIKLINGSKOMITEEN 14.11.2007 
 
VARSEL OM IGANGSATT REGULERING, SANDAKERVEIEN 113-
119 
 
Bakgrunn for saken: 
Sandakerveien 113-119 ligger i Nydalen og er en del av bydel Nordre Aker, men grenser helt 
opptil bydel Sagene. Eiendommen ligger mellom SATS og trykkeriet til Schibsted, og pr i 
dag ligger t-banekulvert åpent i dagen gjennom eiendommen. 
 

 
 
Oversendt sak er et varsel om igangsatt regulering, og går ikke i detaljer om utforming og 
utnyttelse. Planarbeidet utføres av COWI AS på vegne av Avantor AS. Hensikten med 
arbeidet er å tilrettelegge for utbygging av tomten med næringsbebyggelse, boliger og skole 
(videregående/høyskole). Avantor har også fremmet et initiativ for utvikling av en annen 
eiendom i Nydalen til skole, i Nydalsveien der hvor Christiania Spigerverk ligger.  
 
Da frist for uttalelse er kort (14 dager) vil saksframlegg og administrasjonens innstilling til 
vedtak oversendes tiltakshaver. Eventuelle endringer og tillegg som kommer fram i 
komitéens behandling av saken ettersendes. 
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Saksframstilling: 
Nydalen har vært i sterk utvikling de siste årene, og har gjennomgått en transformasjon fra
industriområde med 6000 arbeidsplasser til et næringsområde med 15 000 arbeidsplass
innen media, IKT, kunnskap og utdanning. Dette er i henhold til kommunedelplan for 
Nydalen, som viser at området skulle utvikles til næring. Nydalen har i tillegg fått en
ubetydelig vekst av boliger, noe som ikke ble tatt høyde for i kommunedelplanen. I 
forbindelse med innsending av planinitiativer for de to eiendommene som er nevnt her 
sendte bydelsadministrasjonen brev til Byrådsavdeling for byutvikling og Byrådsavdeling for 
kultur og utdanning hvor dette forholdet ble påpekt. I brevet ble det anmodet om at offentlige 
formål, spesielt til ny videregående skole, burde vurderes i forhold til diss

 et 
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 ikke 
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revet er vedlagt saken, og det vises til dette for utdypende framstilling. 
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ydelsadministrasjonen allikevel være positiv til at det innreguleres undervisningsformål. 
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Etter oversendelsen av brevet har Utdanningsetaten uttalt at Nydalsveien 30 C kan være 
aktuell som tomt for ny videregående skole. Det bes derfor om en vurdering av b
en videregående skole på denne eiendommen. Med umiddelbar nærhet til BI vil 
b
 
Gjeldende regulering er i dag byggeområde for kontor, industri, lager, bevertning og 
forretning, med et tillatt bruksareal (T-BRA) på maksimum 50 000 m2. Tiltakshaver uttaler i 
sitt varsel at man i tilretteleggelsen av skole og boliger ikke vil øke denne utnyttelsen. I det
tolkes at man ønsker å beholde samme utnyttelse i ny regulering. Bydelsadministrasjonen 
mener at utnyttelsen sannsynligvis må reduseres som følge av krav til uteoppholdsareal på 
terreng både for boligene og skolen/høyskolen, og de behov for lys og luft rundt bygningene
som disse formålene krever i motsetning til et rent næringsformål. Det sies lite om høyder i 
det foreliggende materialet, men føringer for området sier at det kan tillates 6 eta
inntrukne toppetasjer dersom bebyggelsen har spesielle kvaliteter. Dette er etter 
bydelsadministrasjonens mening en svært generell og uheldig formulering som blant annet 
har medført en utvikling som gir presedens for høyder langs Akerselva som overskrider 
bestemmelser som er gitt i kommunedelplan for Akerselva miljøpark (5+1 etasjer). Det 
forventes allikevel at tiltakshaver gir en grundig beskrivelse
d
 
Bydelsadministrasjonen i Nordre Aker har varslet at park og offentlige friområder kan b
tema ved fremtidig behandling av reguleringssaken. Nydalen er et meget tett bebygget 
område, med få grøntområder. Boligutviklingen i området tilsier som tidligere nevnt at det 
må vurderes innpasset offentlig infrastruktur ved utvikling av de få restarealer som er igjen 
Nydalen. Dette betyr at de to eiendommene som nå foreslås omregulert s
b
 
 

sla  til vedtak: 

Bydel Sagene støtter forslag om undervisningsformål i Sandakerveien 113-119, men
det må gis en redegjørelse for behov
samme formål i Nydalsveien 30 C. 

Krav til uteoppholdsareal for boliger og skole, samt krav som til andre boligkvalitete
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3. Det må gjøres grundig rede for bebyggelsens spesielle kvaliteter dersom byggehøyde 
overskrider 5+1 etasjer. 

4. Boligutviklingen i Nydalsområdet tilsier at areal som til nå ikke er utviklet må 
vurderes i forhold til offentlig infrastruktur, spesielt barnehager og offentlige 
friområder/offentlige plasser. 

 
 
 
  
 
 
 
BYDEL SAGENE 
 
 
 
Knut Egger 
bydelsdirektør 
 
Trykte vedlegg: 
- Brev fra COWI AS, varsel om igangsatt regulering 
- Brev fra bydel Sagene til byrådsavdelinger, datert 23.03.07 
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«MOTTAKERNAVN» 
«KONTAKT» 
«ADRESSE» 
«POSTNR» «POSTSTED» 
   

 
  

   Dato:  23.03.2007 

Deres ref: Vår ref (saksnr): Saksbeh: Arkivkode: 
 2005/968 Cato Johansen, 234 74068  412 
 
 
 
ANMODNING OM VURDERING AV OFFENTLIGE FORMÅL I NYDALEN - NY 
VIDEREGÅENDE SKOLE 
  
Avantor AS er forslagsstiller på to nye planinitiativ på Nydalsveien 16-26 (”Christiania 
Spikerverk”) og Sandakerveien 113, hvorav den første er en eiendom som i dag er etablert 
med industri. Planinitiativet i Nydalsveien legger opp til at eksisterende industribebyggelse 
fjernes og erstattes med bolig- og næringsbebyggelse, med antatt hovedfokus på boliger. 
Eiendommen i Sandakerveien ønskes også omregulert med sikte på å innpasse boliger mot 
Gunnar Schjelderups vei. Avantor viser til kommunedelplan for Nydalen, som viser at 
området skal utvikles til næring, men at det også har blitt etablert en praksis med å tillate 
boliger i området. Eksempelvis nevnes Solsidenprosjektet og boliger langs Gunnar 
Schjelderups vei. Det påpekes også at behovet for boliger er stort i området, og at det på 
grunn av etablert praksis er naturlig å styrke dette tilbudet ytterligere. Eiendommene er store, 
og har et betydelig boligpotensial. 
 
Eiendommene ligger i bydel Nordre Aker, men bydel Sagene har også en begrunnet interesse 
i dette området, da det inngår i Plan- og bygningsetatens rapport ”Analyse av 
infrastrukturbehovet i området Sagene – Torshov – Nydalen – Storo” (2002). Bydel Sagene 
ønsker å påpeke at den opprinnelige intensjonen til kommunedelplan for Nydalen var at 
området skulle utvikles til næring/kontor. Utviklingen i markedet har derimot også åpnet for 
en betydelig boligutvikling i området, noe som også har forplantet seg til områdene rundt 
Nydalen, og da særlig i gamle industriområder langs østre side av Akerselva i bydel Sagene. 
Disse boligene henvender seg naturlig mot det nærings- og kollektivknutepunktet som 
Nydalen har blitt. Dette har igjen medført at fokus den senere tid har blitt rettet mot 
infrastrukturbehovet som har oppstått i bydelene generelt, og i området Sandaker – Storo – 
Nydalen spesielt. 
 
Boligutviklingen i Nydalen og områdene rundt har utløst behov for infrastruktur som i dag 
etter bydel Sagenes mening ikke er løst tilfredsstillende. Det ble en periode laget 
rekkefølgebestemmelser som skulle hindre en sterk boligvekst uten at skolebehovet var 
sikret. Disse bestemmelsene har ikke fungert, og med ytterligere boligvekst mener bydelen at 
Oslo kommune nå bør gå aktiv inn for å sikre skolesituasjonen i området. 
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Det vises til siste revidering av skolebehovsplanen hvor dette området ble spesielt nevnt som 
en utfordring. Bystyret vedtok at Sandaker Videregående Skole skulle utredes videre med 
sikte på å gjøres om til ny barne- og ungdomsskole samt barnehage. Dette avhenger av en 
tilfredsstillende løsning for dagens videregåendetrinn, herunder den meget viktige 
knutepunktfunksjonen for døve elever. I denne sammenheng nevnes Nydalen spesielt som et 
aktuelt område for etablering av en ny videregående skole. Bydel Sagene anser Nydalen som 
et ideelt sted for ny videregående skole da området er svært sentralt i forhold til 
kollektivtrafikk og med sin umiddelbare nærhet til IT-, media- og kunnskapsbedrifter, samt 
handelshøyskolen BI. Tilsvarende er nåværende Sandaker VGS geografisk meget 
hensiktsmessig plassert for utvikling til ny lokalskole og barnehage. 
 
Utviklingen av Nydalen har etter bydel Sagenes mening gått i retning av å få et mye større 
fokus på boligutvikling. Kommunedelplanen og Plan- og bygningsetatens vurderinger og 
anbefalinger på kommunedelplannivå (fra 1999) har ikke fanget opp behovene for offentlige 
formål som har oppstått som følge av dette. Det er derfor naturlig at Oslo kommune nå 
vurderer om det kan være hensiktsmessig å sette av arealer til offentlige formål i Nydalen, 
først og fremst med tanke på en ny videregående skole og/eller eventuelle andre offentlige 
formål. 
 
Avantor har tidligere fremmet forslag om ny videregående skole i Nydalen, på eiendommen 
Nydalsveien 30 C. Denne eiendommen er på ca. 4300 m2, og kan virke noe liten og 
uhensiktsmessig for en skole. De to planområdene som Avantor nå foreslår utviklet til 
boliger er derimot romslige (18 200 m2 og 39 500 m2) det oppfordres til at Byrådsavdeling 
for kultur og utdanning og Byrådsavdeling for byutvikling vurderer å se disse tre 
eiendommene i en sammenheng som inkluderer etablering av offentlige og allmennyttige 
formål. 
 
 
 
Med hilsen 
BYDEL SAGENE  
 
 
 
   
Morten Nordlie  Cato Johansen 
Kultur- og nærmiljøsjef  Bydelsplanlegger  
 
 
Vedlegg: 
- Planinitiativ for Nydalsveien 16-25 og Sandakerveien 113-119 
 
Kopi til: 
- Plan- og bygningsetaten v/avdelingsenhetsleder Sigmund Omang 
- Bydel Nordre Aker v/bydelsdirektør Mona Taasen 
- Bydelsutvalget i bydel Sagene v/leder Tone Tellevik Dahl 
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